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Dnes se ještě jednou vrátíme k uplynulým prezidentským volbám,

protože je zapotřebí dokončit toto tříčlánkové poučení z krizového

vývoje. Můj včerejší článek totiž spustil docela velkou zpětnou vazbu,

že se ve svém hodnocení mýlím. Podle mnohých ve volbách zvítězila

především média, která dokázala Babiše dostatečně démonizovat a

Pavla andělizovat. Dokázala z referenda o vládě udělat referendum o

Babišovi, využít každé jeho slabiny a naopak schovat či vymlčet

slabiny Petra Pavla.

Ano, souhlasím s tím, že média mají v tomto ohledu velkou moc. Ale

nejsou všemocná. Jestliže jsem před půl rokem tvrdil, že velká média

už nedokáží vymlčet demonstraci a její svolání se obejde bez

asistence České televize, tak teď nebudu tvrdit, že jsou schopni tam

na Kavkách dělat zázraky, které nikdo neprokoukne. Média

samozřejmě Pavlovi hodně nadržovala, ale stejné to bylo i v

předchozích dvou volbách. Přesto Zeman vyhrál. Proti Drahošovi to

také vypadalo, že nemá šanci a intervjuci byli proti němu stejně jako

teď byli proti Babišovi. Navíc za Zemanem nestáli profesionální

marketéři. Přesto zvítězil.
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Stejně tak si stojím za tím, že Babiš nehrál špatnou hru. Samozřejmě

nelze hlasy jen tak sčítat, ale s trochou nadsázky Babiš posbíral

všechny hlasy z prvního kola, posbíral všechny hlasy Jaroslava Bašty,

zmobilizoval dvě stě tisíc lidí, aby přišli k volbám a hodili mu to a

zároveň ještě vyškrábal šedesát tisíc hlasů u těch sedmi Havlů z

prvního kola. Ano, já vím, že byli lidi, kteří ho v prvním kole volili a

ve druhém ne, já vím, že ho nevolili někteří od SPD, ba dokonce to i

voliči Bašty hodili generálovi. Ale za všechny tyto odpadlíky si Babiš

sehnal náhradu a ještě k tomu něco přidal. To prostě není špatná hra.

Já vím, že se to neposlouchá lehce, ale v SOUČASNÉM ROZLOŽENÍ

SIL má Pětikolka většinu. To neznamená, že je vláda populární,

chraň Bůh. To neznamená, že nadpoloviční většina voličů souhlasí s

vládními kroky a je naprosto spokojená. To rozhodně ne. Ale

nespokojenost voličů s vládou není natolik velká, aby překousli svojí

nechuť k Babišovi. Tečka. Nepomohl ani halasně prohlašovaný mír,

nepomohly drahé energie, nepomohlo pomáhání lidem. Volby prostě

ukázaly maximální počet lidí, kteří jsou schopni Babišovi uvěřit,

odpustit, nebo ho alespoň považovat za menší zlo. Ostatní (i z vesnic)

to raději hodili generálovi.

Ne, Fiala nemá příští volby vyhrané, to ani náhodou, ale pokud

potrvá současný stav, tak jeho voliči zřejmě neutečou k Babišovi.

Hnutí ANO narazilo na své přirozené limity a není schopno

integrovat víc voličských skupin. Kdysi dávno razil v ČSSD Zeman

heslo, že komunisti jsou jen zdivočelí voliči ČSSD. Také to úplně

nefungovalo. Ve stejné situaci je i hnutí ANO. Pokud se přikloní k

SPD, bude ztrácet voliče typu Vondrák a Macura. Pokud se přikloní

ke středu, bude ztrácet voliče typu Foldyna. 40% hlasů ve volbách je

krajní limit, kterého ale v parlamentních volbách hnutí ANO nikdy

nedosáhne, protože to prostě nejde.

Babiš i Okamura navíc oba vyloučili vzájemnou spolupráci. Ale stejně

tak je v podstatě vyloučena spolupráce Babiše a kterékoliv strany

Pětikolky. Tedy… přesně do chvíle, kdy by ANO + SPD měly

dohromady přes 50% poslanců. V té chvíli by se nějaký Jurečka,
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Rakušan či Bartoš určitě obětovali a šli s ANO do koalice, aby se „k

moci nedostali extrémisté.“ Nezlobte se na mě, ale já pro takový

scénář nevidím dostatečné preference.

Pokud nedojde na opravdu masivní krizi nebo masivní válku, tak

voliči Pětikolky budou možná na Fialu naštvaní, ale za Babišem mu

neutečou a za Okamurou také ne. A pokud někteří utečou, za dva

roky tu bude dvě stě tisíc nových mladých prvovoličů, kteří ty útěkáře

bez problémů nahradí. Stejně tak se nedá čekat, že by voliči utekli za

naprosto neschopným Šmardou, či neviditelnými Svobodnými.

Trikolora či KSČM, ti jsou v oněch čtyřiceti procentech, co teď Babiše

volili.

Pětikolka půjde od válu jedině v případě, že se tu najde nějaká

šikovná strana, která bude cílit na zklamané voliče především ODS,

protože ta musela ze svého programu obětovat nejvíc, aby se Péťa

mohl stát dostatečně blyštivým. Případně, kdyby došlo v ODS k

vnitrostanicekému převratu…. ale ten teď nejspíš nikdo nebude

riskovat, protože do voleb se to dá v klidu doklepat a Babiš je sice

silný, ale ne dost silný. Musela by se u nás najít nová síla, která by

byla schopná přitáhnout konzervativněji laděné pětikoaliční voliče a

zároveň by nebyla nepřijatelná jak pro Babiše, tak pro Okamuru.

ANO a SPD v současné situaci těžko získají ve volbách 100+1

poslanců. A i kdyby získaly, ANO se spojí spíš s ODS, než s SPD. To je

prostě realita. Aby to tak nebylo, musela by SPD rapidně vyrůst a

ANO o dost přijít. Nechuť ke koalici s SPD by ANO překouslo jedině

tehdy, kdyby SPD byla silnější než ODS a jinak se vláda udělat

nedala, což si bez velkých geopolitických otřesů nedovedu úplně

představit. A upřímně… raději se bez těch otřesů obejdu.

Moje úvaha je jednoduchá – Jestli je pravda, že vláda nemá podporu

nadpoloviční většiny voličů, ale zároveň to tito odpůrci vlády raději

hodili Pavlovi než Babišovi, tak to znamená, že na ulici leží spousta

hlasů, na které ani v parlamentních volbách ANO a SPD nejspíš
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nedosáhnou. Čím méně populární vláda, tím více hlasů je k dispozici.

Čeká se tedy na sílu, která není provládní, ale zároveň není ani ANO

ani SPD.

Pokud vláda naopak populární je a má nadpoloviční většinu, tak platí

víceméně to samé. Tam kolem ANO a SPD už není kde brát a pokud

jim nějaká síla hlasy ubere, narazí na stejné limity. Ergo kladívko,

jediné volné hlasy, které mohou být k dispozici, jsou hlasy voličů

Pětikolky. Vše ostatní je obsazené.

Jak vypadá (zklamaný volič) Pětikolky? Asi nebude proruský, bude

mít rád NATO, bude podporovat Ukrajinu proti Rusku, nebude mu

vadit, že dodáváme zbraně. Ale bude mu vadit neschopný Fiala,

tragické státní hospodaření, grýndýl… a v zahraniční politice může

vyžadovat méně servilní postoj našeho premiéra či prezidenta, nebo

možná bude euroskeptický. Alternativě se ale podobat moc nebude…

PS.

V následujících týdnech by měla být hotová moje knížka o

zemědělství. Hned, jak ji budu mít doma, začnu ji rozesílat těm, co

mě podpořili a stojí o ni. Zájem byl nakonec větší, než jsem

předpokládal, takže se chystám udělat ještě dotisk. Na všechny se

tedy dostane.

Kdo by si ji chtěl ještě předobjednat (a je ochoten přijmout riziko, že

se mnou bude patřičně zatočeno a já nebudu schopen dostát svým

závazkům) může si knihu předobjednat zasláním částky nejméně

350,- Kč na číslo účtu: 164 883 276 / 0300. Během čtrnácti dnů

spustíme aplikaci, kde se o předplacenou knihu budete moci

přihlásit a nechat si ji zaslat domů.

 

 


